
اینکه هند نفت خام روسیه را با قیمت ارزان تر می خرد،  علاوه بر 
قیر ایران را نیز که عمده صادراتش به بازار هند است با مشکل 
مواجه کرده است، به طوری که طی سه ماه گذشته ماهانه حدود 
۱۰۰ هزار تن صادرات قیر ما کاهش یافته یعنی از ۴۳۰ هزار تن 

به ۳۳۰ هزار تن کاهش پیدا کرده است.
دبیر کل اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفت، گاز و پتروشیمی 
مجبور  و  مواجه  کمبود  با  تابستان  در فصل  اینکه  احتمال  گفت: 
شویم بنزین پالایشگاهی را با شناسایی نقاط آسیب دوباره فعال 

کنیم و یا شروع به واردات فرآورده های نفتی بکنیم، وجود دارد.
با  داشت:  اظهار  بنزین  صادرات  امکان  درباره  حسینی  سیدحمید 
هم  روز  در  لیتر  میلیون   ۱۲۰ به  بنزین  مصرف  اینکه  به  توجه 
ندارند،  بنزین  صادرات  برای  توانی  نیز  پالایشگاه ها  و  رسیده 
اما  ندارد،  پالایشگاه ها  از  بنزین  صادرات  انتظار  کسی  نتیجه  در 
واحد های  نوری که  و  بوعلی  پتروپالایشگاه ها مثل شازند،  برخی 
پتروشیمی دارند و برخی واحد های مینی ریفاینری که بنزین و یا 

هیدروکربن سبک تولید می کنند. 
که  افغانستان  بازار  نیاز  عمده  و  دارند  صادرات  امکان  بعضا 
تامین  محل  این  از  است  تن  هزار   ۱۵۰ تا   ۱۰۰ حدود  ماهانه 
از  بازارر عراق ارسال می شود و بخشی  می شود و بخشی هم به 
مینی ریفاینری ها هم که کیفیت بهتری دارند بنزین و هیدروکربور 

سبک و سنگین خود را به امارات ارسال می کنند.
وی افزود: قطعا اکنون پالایشگاه ها با تمام ظرفیت کار می کنند، 
ولی احتمال اینکه در فصل تابستان با کمبود مواجه شویم و مجبور 
شویم بنزین پالایشگاهی را با شناسایی نقاط آسیب دوباره فعال 

کنیم و یا شروع به واردات فراورده های نفتی بکنیم، وجود دارد.
دبیر کل اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفت، گاز و پتروشیمی 
تصریح کرد: قاعدتا اکنون پالایشگاه ها در بهترین وضعیت هستند 
و در صورتی که بتوانند بنزین و گازوئیل بیشتری تولید کنند، این 

کار را خواهند کرد.
 قاعدتا برای هیچ پالایشگاهی صرفه ندارد که نفتا تولید کند و با 
قیمت ۷۰۰ تا ۸۰۰ دلار در هر تن را بفروشد در حالی که می تواند 
بفروشد  دلار   ۱۵۰ بشکه  هر  را  بنزین  و  دلار   ۱۱۵۰ را  گازوئیل 
داشته  رغبت  ریفرمیت  به  پالایشگاه  برخی  است  ممکن  بنابراین 
باشند، اما غیر از ستاره خلیج فارس هیچ پالایشگاهی توان صادرات 

حجم بالایی از نفتا و یا ریفرمیت را ندارد.
شرکت  که  مناسبی  قیمت  به  باتوجه  گفت:  ادامه  در  وی 
گرفته  نظر  در  پالایشگاه ها  گازی  میعانات  تامین  برای  نفت 
ورود  اصلی  مشکل  ولی  نیست،  بد  نفتی  فراورده های  وضعیت 
تحت تاثیر  را  بازار ها  می تواند  که  است  روسی  فراورده های 
تحت تاثیر  بازار ها  از  بخشی  اکنون  دیگر  عبارت  به  دهد،  قرار 

قرار گرفته اند. فراورده های روسی 
نفت خام  هند  اینکه  بر  علاوه  اکنون  کرد:  تصریح  حسینی 
که عمده  نیز  را  ایران  قیر  ارزان تر می خرد،  قیمت  با  را  روسیه 
به  است،  کرده  مواجه  مشکل  با  است  هند  بازار  به  صادراتش 
تن  هزار   ۱۰۰ حدود  ماهانه  گذشته  ماه  سه  طی  که  طوری 
 ۳۳۰ به  تن  هزار   ۴۳۰ از  یعنی  یافته  کاهش  ما  قیر  صادرات 
محصولات  برخی  همچنین  است،  کرده  پیدا  کاهش  تن  هزار 
فراورده های  صادرات  مجموع  در  دارند،  چالش هایی  هم  دیگر 
نفتی ایران باتوجه به رشد قیمت و ارزش جهانی تنها به لحاظ 

ارزشی افزایش صادرات داشته است.

تفکیک  بر  اش  پافشاری  و  وزارت صمت  رویکرد  دیگر  از سوی 
مجلس  اعتراض  نظارت،  عالی  هیات  مصوبه  وجود  با  اتحادیه 

شورای اسلامی را در پی داشته است.
دخالت  از  انتقاد  با  مجلس  معادن  و  کمیسیون صنایع  یک عضو 
از  اصناف  انتخابات  برگزاری  در  تجارت  و  معدن  وزارت صنعت، 
جمله لغو انتخابات اتحادیه کسب و کارهای مجازی، گفت: اگر این 
رویه وزارت صمت ادامه پیدا کند، حتماً شکایت خود را به دیوان 
محاسبات و کمیسیون اصل 9۰ خواهیم برد و بهتر است وزارت 

صمت نگذارد کار به آن نقطه برسد.
دومین دوره انتخابات اتحادیه کسب و کارهای مجازی که بارها 
به بهانه های مختلف از سوی وزارت صمت لغو شده بود، سرانجام 
»خدماتی«  و  »توزیعی«  بخش  دو  به  اتحادیه  تفکیک  توجیه  با 
لغو شد که بلافاصله با انتقاد گسترده فعالان اکوسیستم و شرکت 
های دانش بنیان و همچنین اتاق اصناف ایران رو برو شد که این 

تصمیم را غیر قانونی و بدون مشورت با فعالان صنفی دانستند.
فعالان اقتصاد دیجیتال ایران معتقدند وزارت صمت به جای آن 
که در سال تولید دانش بنیان تسهیل گر فضای کسب و کارها به 
تبدیل شده  بزرگی  مانع  به  خود  باشد  مجازی  کارهای  خصوص 

است.
بردن  سوال  زیر  با  صمت  وزیر  به  ای  نامه  در  نیز  اصناف  اتاق 
تفکیک  بود:  کرده  تاکید  خانه  وزارت  آن  معاون  های  استدلال 
خدمات  و  تجارت  معاونت  توسط  پیشنهادی  طریق  به  اتحادیه 
چه  بلکه  نمود  نخواهد  مرتفع  را  تنها مشکلات  نه  وزارتخانه  آن 
در کوتاه مدت و چه در بلند مدت باعث بروز برخی اختلافات و 

درگیری ها خواهد شد.
با تداوم اعتراضات، هیات عالی نظارت بر تشکل های صنفی که 
عالی ترین نهاد فرا قوه ای در رسیدگی به موضوعات صنفی است 

هیات،  این  دبیر  مهدوی  گفته غلامرضا  به  و  داد  جلسه  تشکیل 
اتحادیه کسب و کارهای مجازی حتما در  انتخابات  مصوب شد: 

اسرع وقت برگزار شود.
با  نیز  نظارت  عالی  هیات  در  کشور  وزارت  نماینده  رضایی  علی 
تفکیک  بر  صنعت  وزیر  نظر  گفت:  جلسه  این  جزییات  به  اشاره 
اتحادیه کنونی بود؛ ولی نتیجه این شد که انتخابات اتحادیه برگزار 
شود. الان زمان مناسبی برای گرفتن تصمیم در مورد تفکیک یا 
عدم تفکیک اتحادیه کسب و کارهای مجازی نیست. ما نمی توانیم 
سیکل کاری اتحادیه کسب و کارهای مجازی را متوقف کنیم زیرا 

زمان انتخابات گذشته و باید انتخابات برگزار شود.
با این حال با گذشت یک ماه از برگزاری جلسه هیات عالی نظارت 
از زمان  انتخابات در اسرع وقت، هنوز خبری  و مصوبه برگزاری 
برگزاری دومین انتخابات اتحادیه کسب و کارهای مجازی توسط 
وزارت صمت منتشر نشده و تعلل این وزارت خانه و پافشاری اش 

بر برگزار نشدن محرز است.
وزارت  مجازی،  کارهای  و  کسب  اتحادیه  انتخابات  ماجرای  در 

صمت تفکر اشتباهی دارد
تفکیک  بر  اش  پافشاری  و  وزارت صمت  رویکرد  دیگر  از سوی 
مجلس  اعتراض  نظارت،  عالی  هیات  مصوبه  وجود  با  اتحادیه 

شورای اسلامی را در پی داشته است.
در  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو  سیاهکلی،  لطف اله 
خصوص عدم  برگزاری انتخابات اتحادیه کسب و کارهای مجازی 
به دلیل مخالفت وزارت صمت، گفت: ما وقتی روی تنظیم مقررات 
صورت  اصناف  توسط  موضوع  این  عمده  بخش  می کنیم،  بحث 
می گیرد، یعنی برای این که دولت بتواند وظایف ذاتی خود را که 
سیاست گذاری و نظارت است، انجام دهد باید در تنظیم مقررات 
کاری شان مسلط  به حوزه  و  اصناف که متخصص حوزه خود  از 

هستند، کمک بگیرند و بخشی از امور را به آن ها واگذار کنند.
از  دموکراسی  صاحب  کشورهای  در  واگذاری ها  این  افزود:  وی 
جمله ایران، صورت می گیرد و باید هم به این روال کاری احترام 
گذاشت، ولی برخی مدیران فکر می کنند اگر به چنین رویکردی 
روی بیاورند، کار از دست شان خارج یا مثلًا ضعیف می شوند که 

این تفکر، اشتباه است.
عضو کمیسیون صنایع تاکید کرد: اخیراً ما این دیدگاه غلط را در 
انتخابات  ماجرای  همین  در  گفت  باید  و  دیده ایم  صمت  وزارت 
اتحادیه کسب و کارای مجازی تخلف آشکار رخ داده است و اگر 
این رویه ادامه پیدا کند، حتماً شکایت خود را به دیوان محاسبات و 

کمیسیون اصل 9۰ خواهیم برد و بهتر است وزارت صمت نگذارد 
کار به آن نقطه برسد.

برگزاری  از  جلوگیری  که  این  به  اشاره  با  قزوین  نماینده 
کرد:  تصریح  دارد،  پی  در  بزرگی  آسیب  صنفی،  انتخابات های 
اموری که تخصصی است و خود صنف می تواند آن را انجام دهد، 
چرا باید با دخالت دولت توام شود؟ اکنون اگر اصناف کار داشته 
باشند باید به کجا مراجعه کنند؟ کدام بخش وزارتخانه پاسخگوی 
آن هاست؟ از این رو، کارِ صنف باید به خود صنف واگذار شود تا 

روال کاری مطابق رویه های معمول خود پیش برود.
اصناف  دست  از  کار  باید  چرا  که  سوال  این  طرح  با  سیاهکلی 
خارج شود و به تعلیق دربیاید؟ اظهار داشت: مردم به اندازه کافی 
گرفتاری دارند، به خصوص در حوزه اشتغال که گرفتاری مان بیشتر 
است. اصناف بهترین مراکز برای اشتغال هستند و وزارت صمت 
باید رویه صد درصد نادرست خود در قبال اصناف را کنار گذارد و 

به تقویت صنف های مختلف بپردازد.
وی در پاسخ به اینکه چرا با وجود حمایت های مجلس، هنوز بدنه 
وزارت صمت در احقاق حقوق اصناف، کارشکنی می کند؟ گفت: 
نیاز  مشاغلی  چه  که  کند  اعلام  باید  وزارت صمت  همه،  از  اول 
را نکرده است، یعنی وظیفه  این کار  تاکنون  ندارند که  به مجوز 
اصلی اش زمین مانده و به سمت وظیفه فرعی اش رفته است. در 
قانون تسهیل فضای کسب و کار، بیش از ۷۰ تا ۸۰ درصد کسب 
این  بگیرند.  مجوز  اساساً  نباید  یعنی  هستند،  ثبت محور  کارها  و 

نظارت و انجام مسیر، کار وزارت صمت است.
امضاهای  این  افزود:  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو 
طلایی و مجوزها، چیزهای من درآوردی است که جلوی فعالیت 
مردم در عرصه های مختلف تولید و خدمات را گرفته است. مردم 
چطوری  می دانند  و  می فهمند  را  سیاست  و  دارند  پول  خودشان 
مدیریت کنند، بعد ما می گوییم نه ما باید اعلام کنیم چه کار کنید؟ 
به ما چه ربطی دارد؟ باید از تمرکز دست برداریم و کار مردم را به 

خودشان واگذار کنیم.
سید علی امانت مشاور عالی رئیس اتاق اصناف ایران نیز با تاکید 
بر این که برگزاری انتخابات اتحادیه کسب و کارهای مجازی یک 
تکلیف قانونی است، گفت: طبق شرایط موجود افراد نمی توانند در 
ترکیب هیات مدیره جدید به کار خود ادامه دهند چون عمر قانونی 
اتحادیه تمام شده و اگر موارد قانونی پیش بیاید و مسئولیتی متوجه 
این افراد باشد، فردا برایشان مساله ساز می شود. هیچ دلیل موجهی 

برای تاخیر در انتخابات وجود ندارد.

2#
رسانه بين الملل

با حکم رهبر انقلاب ؛
3 تن از فقهای شورای نگهبان 

منصوب شدند
اقتصادنیوز: با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی سه تن از 
فقهای شورای نگهبان برای یک دوره جدید با حکم رهبر 

انقلاب منصوب شدند.
تن  سه  عضویت  ساله  دوره شش  یافتن  پایان  به  توجه  با 
اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  نگهبان،  شورای  فقهای  از 
احکامی  در  و  اساسی  قانون  یکم  و  نود  اصل  اجرای  در 
جنتی،  احمد  شیخ  حاج  آیت الله  آقایان  عضویت  جداگانه، 
حجت الاسلام والمسلمین حاج سیّد محمدرضا مدرسی یزدی 
و حجت الاسلام والمسلمین حاج شیخ مهدی شب زنده دار را 
برای یک دوره جدید تمدید و آنان را به عنوان عضو فقهای 

شورای نگهبان منصوب کردند.

نماینده مجلس :
طرح استیضاح وزیر ارتباطات

 کلید زده شد
طرح استیضاح وزیر ارتباطات را با ده امضا کلید زدیم و در 
سامانه بارگذاری کردیم تا برای امضاء در دسترس نمایندگان 

قرار بگیرد.
طرح استیضاح وزیر ارتباطات با ده امضا کلید زده و در سامانه 

بارگذاری شد.
مسلم صالحی نماینده مردم اقلید در مجلس شورای اسلامی 
گفت:  و  داد  خبر  زارع پور  ارتباطات  وزیر  استیضاح  طرح  از 
طرح استیضاح وزیر ارتباطات را صبح امروز با ده امضا کلید 
زدیم و در سامانه بارگذاری کردیم تا برای امضاء در دسترس 

نمایندگان قرار بگیرد.
وی در خصوص محورهای این استیضاح ابراز داشت: عدم 
وزارت  بدنه  در  ناکارآمد  انتصابات  اعتبارات،  عادلانه  توزیع 
ارائه شده توسط وزیر در  برنامه های  ارتباطات، عدم تحقق 
جلسه رأی اعتماد طبق برنامه زمانبندی، عدم تعیین تکلیف 
کارگزاران مخابرات روستایی، عدم آنتن دهی و پوشش شبکه 
اینترنت به ویژه در روستاها و پایین بودن خدمات رسانی در 
حوزه کاری وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات محورهای 

درخواست استیضاح وزیر ارتباطات هستند.

وزیر صمت : 
تولید تیبا، ساینا و سمند متوقف شد

به گفته فاطمی امین خط تولید تیبا، ساینا و سمند متوقف شده 
و در آینده نیز خط تولید پژو ۴۰۵ به تدریج متوقف می شود.

وزیر صنعت معدن و تجارت از توقف تولید خودرو های ساینا، 
تیبا و سمند خبر داد و گفت: خودروی پژو ۴۰۵ هم در آینده 

نزدیک از خط تولید خارج می شود.
سید رضا فاطمی امین گفت: کیفیت یکی از پنج هدفی است 
که ما در همه محصولات باید به آن توجه کنیم و طبیعتاً 
این موضوع به واسطه کارکرد و ایمنی در خودرو از اهمیت 

بیشتری برخوردار است.
وی افزود: سلسله جلساتی را با سازمان ملی استاندارد برگزار 
و موضوعات مختلفی را در تمامی محصولات از جمله خودرو 

بررسی کردیم.
خودرو  مورد  در  داد:  ادامه  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
چندین موضوع مطرح است که یکی از آن ها کنار گذاشتن 
خودرو های قدیمی یا پلت پلت فرم ها که معادل فارسی آن بن 
سازهاست که در این راستا تیبا با توافق کاملی که با سازمان 
البته  تولید آن کاملا متوقف شد که  استاندارد داشتیم  ملی 
تولید  که  خودرو هایی  ما  شرایطی،  با  بوده  قبل  از  تعهداتی 
شده اند و برای آن ها تعهدی ایجاد شده و مشتریان در واقع 
ذیحق هستند، تدابیری اندیشیده شده که آن ها تحویل شوند.

به گفته فاطمی امین خط تولید تیبا، ساینا و سمند متوقف شده 
و در آینده نیز خط تولید پژو ۴۰۵ به تدریج متوقف می شود.

وی ادامه داد: قطعاً استاندارد و کیفیت یکی از اصولی است 
که قابل خدشه و کوتاه آمدن نیست که ما بخواهیم به خاطر 
منافع بنگاه هایی، راحتی و آرامش امنیت مردم را زیر سوال 
این یک اصل است که هم وزارت صنعت، معدن و  ببریم 
تجارت و هم سازمان ملی استاندارد ایران روی آن توافق دارد.

یازدهمین تولیدکننده برق جهان ؛
مصرف برق و بنزین رکورد زد!

این روزها، روزهای بسیار سختی برای کارکنان دو صنعت 
نفت و برق کشور است. هر دو بخش با حداکثر توان خود در 
حال تأمین انرژی مصرفی کشور هستند و تلاش می شود که 
در هیچ بخشی کسری، کمبود و مسائلی نظیر خاموشی رخ 
ندهد. برخلاف سال گذشته که از ۱۰۰ روز گرم سال حداقل 
پایداری  لحظه  این  تا  امسال  داد،  رخ  خاموشی  روز  در ۸۰ 
برنامه ریزی  خاموشی  هیچ  و  شده  حفظ  کشور  برق  شبکه 

شده ای اعمال نشده است.
در همین حال، وزیر نفت از رکوردشکنی مصرف بنزین کشور 
خبر می دهد و می گوید: »مصرف بنزین در بیشینه تاریخی 

خود قرار دارد و گاهی از تولید نیز فراتر می رود.«
جواد اوجی، وزیر نفت می گوید: »این روزها در حوزه تأمین 
سوخت پایدار نیروگاهی به دلیل گرمای هوا و تولید حداکثری 
در  سوخت  مترمکعب  معادل  میلیون   ۳۰9 بر  بالغ  برق 

نیروگاه ها مصرف می شود.«
این رقم حداکثر سوخت مصرفی نیروگاه ها طی ۶۵ سال اخیر 
است که به صورت پایدار در حال تأمین است. بررسی های 
»ایران« نشان می دهد که از ۳۰9 میلیون مترمکعب سوخت 
مصرفی نیروگاه ها، حدود ۲9۰ میلیون مترمکعب گاز طبیعی 
البته  که  تأمین شد  مایع  از طریق سوخت  مابقی  و  تزریق 
این مقدار مصرف سوخت مایع به دلیل متصل نبودن بعضی 

نیروگاه ها به شبکه گاز کشور است.
با توجه به این تأمین حداکثری سوخت مصرفی نیروگاه ها 
کشور،  در  برق  تاریخی  میزان  بالاترین  تولید  همینطور  و 
خاموشی ها در تابستان جاری رقم نخورده است و شبکه برق 

کشور شرایط پایداری دارد.
شاهد  برق،  مصرف  رکوردشکنی  بر  علاوه  روزها،  این 
رکوردشکنی در یک بخش دیگر نیز هستیم. مصرف بنزین 
کشور از مرز ۱۰۰ میلیون لیتر در روز عبور کرده است و تأمین 
بنزین نیز با توجه به اوج گیری سفرهای تابستانی، در وضعیت 

حداکثری قرار دارد.

مقام ارشد اتحادیه اروپا: 
پایان مذاکرات

 احیای برجام نزدیک است
»ما یک دور مذاکرات را در دوحه داشته ایم اما هیچ نتیجه 
ای نداشته اند و دلیل آن بسیار واضح است زیرا ما هر چیزی 

را که روی میز بوده بر سرش مذاکره کرده ایم.«
احیای  برای  مذاکرات  گفت،  اروپا  اتحادیه  ارشد  مقام  یک 
برجام در حال به پایان رسیدن است، اما مشخص نیست که 
آیا این مذاکرات به توافق بین تهران و قدرت های جهانی 
منجر شود یا خیر. این مقام گفت: "ما در مرحله ای بسیار 

بسیار پیشرفته در مذاکرات هستیم.«
وی افزود: ما یک دور مذاکرات را در دوحه داشته ایم اما هیچ 
نتیجه ای نداشته اند و دلیل آن بسیار واضح است زیرا ما هر 

چیزی را که روی میز بوده بر سرش مذاکره کرده ایم." .
مورد  در  می توانیم  »ما  کرد:  اضافه  اروپا  اتحادیه  مقام  این 
برخی جزئیات که هنوز معلق هستند، دقیق تر شویم؛ اکنون 
منتظر نظراتی از سوی تهران و پاسخ آمریکایی ها هستیم ... 
نمی دانم به پایان این روند رسیده ایم اما پایان مذاکره، بله."

ولیعهد عربستان : 
ایران را به همکاری

 با کشورهای منطقه دعوت می کنیم
محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان در آغاز نشست جده که 
برگزار  منطقه  عرب  کشورهای  و  آمریکا  رهبران  حضور  با 
می شود، گفت که ایران را به همکاری با کشورهای منطقه و 
پایبندی به قوانین بین المللی دعوت می کنیم.ولیعهد سعودی 
کشورهای  با  همکاری  به  را  ایران  که  گفت  اظهارتی  در 
منطقه دعوت می کنیم.محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان 
در آغاز نشست جده که با حضور رهبران آمریکا و کشورهای 
عرب منطقه برگزار می شود، گفت که ایران را به همکاری با 
کشورهای منطقه و پایبندی به قوانین بین المللی دعوت می 
با چالش های  اکنون  کنیم. وی همچنین گفت که جهان 
بزرگی مواجه است که نیازمند تلاش های بین المللی است.

به زودی ؛
اردوغان به تهران سفر می کند

دیدار و گفتگو با ابراهیم رئیسی، برگزاری هفتمین نشست 
نشست  برگزاری  و  ترکیه  و  ایران  همکاری  عالی  شورای 
مطبوعاتی از برنامه های دیدار رسمی اردوغان از ایران خواهد 
منظور  به  ترکیه  جمهور  رئیس  اردوغان  طیب  رجب  بود. 
اجلاس  هفتمین  در  شرکت  نیز  و  رسمی  جانبه  دو  دیدار 
سران کشور های ضامن روند آستانه عصر دوشنبه به تهران 
سفر می کند. رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه به 
دعوت رسمی سید ابراهیم رئیسی و در صدر هیأتی بلندپایه از 
مقامات سیاسی و اقتصادی عصر دوشنبه وارد تهران می شود. 
مراسم استقبال رسمی از رئیس جمهور ترکیه صبح سه شنبه 
در مجموعه تاریخی - فرهنگی سعدآباد برگزار می شود. دیدار 
و گفتگو با ابراهیم رئیسی، برگزاری هفتمین نشست شورای 
عالی همکاری ایران و ترکیه و برگزاری نشست مطبوعاتی از 

برنامه های دیدار رسمی اردوغان از ایران خواهد بود.

مقام پنتاگون: 
نشانه ای از استفاده روس ها
 از سلاح ایرانی وجود ندارد

ادعاهای مطرح شده در  به  توجه  با  آمریکا  ارتش  مقام  یک 
خصوص ارسال سلاح از ایران به روسیه گفته هنوز شواهدی 

از استفاده روس ها از این سلاح ها وجود ندارد.
یک مقام ارتش آمریکا در ادامه ادعاها درباره قصد ایران برای 
ارسال پهپاد به روسیه در جمع خبرنگاران آمریکایی گفته که 
هنوز نشانه هایی از وجود سلاح های ایران در میان نیروهای 

ارتش روسیه در جنگ اوکراین دیده نمی شود.
گفت:  نشده  او  نام  به  اشاره ای  که  آمریکا  ارتش  مقام  این 
میان  در  ایران  سلاح های  شدن  ظاهر  از  نشانه ای  »هنوز 

نیروهای روسیه ای در حال نبرد در اوکراین دیده نمی شود.«
»جیک سالیوان« مشاور امنیت ملی کاخ سفید دوشنبه )۱۱ 
صد  چند  بزودی  ایران  که  شد  مدعی  اظهاراتی  در  ژوئیه( 
پهپاد با قابلیت حمل سلاح به روسیه تحویل می دهد. وی 
در کنفرانسی خبری در واشنگتن ادعا کرد: اطلاعات ما حاکی 
از آن است که دولت ایران خود را آماده می کند، تا در فرصتی 
بسیار کوتاه چند صد پهپاد و از جمله پهپادهایی که قابلیت 

حمل سلاح داشته باشند را تحویل روسیه دهد.
را  ایران  اسلامی  خارجه جمهوری  وزارت  واکنش  ادعا  این 
وزارتخانه  این  سخنگوی  کنعانی«  »ناصر  و  داشت  پی  در 
تصریح کرد: سابقه همکاری ها بین جمهوری اسلامی ایران و 
فدراسیون روسیه در حوزه برخی فناوری های نوین به پیش از 
آغاز جنگ در اوکراین برمی گردد و در مقطع اخیر هیچ تحول 

خاصی در این ارتباط رخ نداده است.

رئیس جمهور آذربایجان: 
روسیه به تعهد خود در قبال

 قره باغ عمل نمی کند
رئیس جمهور آذربایجان گفت که روسیه علیرغم تعهدش به 
خارج کردن نیروهای نظامی ارمنستان از قره باغ، به تعهدش 
عمل نمی کند. الهام علی اف رئیس جمهور آذربایجان با اشاره 
به وضعیت قره باغ گفت: وزارت دفاع روسیه به ما قول داده 
بود که تا ماه ژوئن نیروهای نظامی ارمنستان از قره باغ عقب 
نشینی می کنند اما اکنون در ماه جولای هستیم و این مسئله 
هنوز حل نشده است.وی مدعی شد که ارمنستان بر خلاف 
بیانیه ۱۰ نوامبر رفتار می کند و باید مسئولیت خود را به جای 
بیاورد. همچنین از سوی روسیه که ضلع سوم این بیانیه بود 
نیز شاهد فشار به ارمنستان نیستیم. البته که این وضعیتی 
باغ  قره  دو سال گذشته که جنگ  از  است.  قبول  غیرقابل 
بین ارمنستان و جمهوری آذربایجان در گرفته و با پیروزی 
آذربایجان به پایان رسید، برخی نقاط مورد اختلاف از جمله 
وضعیت حقوقی و سیاسی قره باغ همچنان مسئله دو طرف 
از جمله موضوعات مورد اختلاف  نیز  است. مرزهای جدید 
بین  مرزی  درگیری های  راستا  این  در  که  است  دو طرف 
نیروهای جمهوری آذربایجان و ارمنستان هر از چندی تشدید 

می شود و طرفین، یکدیگر را عامل آغاز آن می دانند.

علاوه بر نفت خام ؛

روس ها به بازار قير ایران هم دستبرد زدند!

نماینده مجلس: 

وزارت صمت دست از دخالت در انتخابات اتحادیه ها برندارد شکایت می کنيم

جامعهشماره 2684 - یکشنبه 26 تیر 1401
مردم از نظر بهداشت دهان و دندان در شرایط مناسبی نیستند ؛

دندانهایمردمازبیپولیکشیدهمیشود!
به  مربوط  هزینه های  گفت:  مجلس  نماینده 
بالاست و خدمات درمانی  دندان  پزشکی بسیار 
افراد  علت  همین  به  است  گران قیمت  بسیار 
ترجیح می دهند اگر دندان شان مشکل پیدا کرد، 

دندان را بکشند.
اقتصادی  کمیسیون  سخنگوی  مرحبا  غلامرضا 
به  مردم  دسترسی  اینکه  به  اشاره  با  مجلس 
کشور  با جمعیت  متناسب  دندان پزشک  خدمات 
نیست، گفت: هزینه های مربوط به دندان پزشکی 
استانداردهایی  از  پزشکی  نظام  باید  بالاست. 
میزان  و  کند  پیروی  دارد  وجود  جهان  در  که 
دسترسی مردم به خدمات بهداشتی و درمانی در 
با  را مطابق  دندان پزشکی  از جمله  هر حوزه ای 
درحالیکه خیلی  دهد  ارتقا  استانداردهای جهانی 
از استان های ما دسترسی به دندان پزشک ندارند.

وی با بیان اینکه در خیلی از شهرستان ها سرانه  
افزود:  ندارد،  اندازه  کافی وجود  به  دندان پزشک 
در شهرهایی هم که دارای دندان پزشک هستند، 
بسیار  دندان  پزشکی  به  مربوط  هزینه های 
بالاست و خدمات درمانی بسیار گران قیمت است 
اگر دندان  افراد ترجیح می دهند  به همین علت 
شان مشکل پیدا کرد، دندان را بکشند و خودشان 

را به دردسرهای بعدی نیندازند.
و  تکنولوژی  اینکه  به  توجه  با  داد:  ادامه  مرحبا 
تجهیزات روز دنیا رو به پیشرفت است، ما در دنیا 
وضعیت خیلی خوبی قرار نداریم زیرا تکنیک ها 
آنها  از  ما  که  دارند  وجود  دنیا  در  تجهیزاتی  و 
بی بهره هستیم و این موضوع خود را در مراجعات 

مردم به مراکز پزشکی نشان می دهد.

ظرفیت  درصدی   ۲۵ کاهش  به  اشاره  با  وی 
 ۱۳9۴ سال  از  دندان پزشکی  رشته  پذیرش 
از  ماندن  عقب  وجود  با  اگر  گفت:   ۱۴۰۰ تا 
هم  ظرفیت  کاهش  با  جهانی،  استانداردهای 
روبرو باشیم، غیرقابل قبول خواهد بود. متاسفانه 
مردم از نظر بهداشت دهان و دندان در شرایط 
باید  شرایط  این  بهبود  برای  نیستند.  مناسبی 
پزشک متخصص   دندان،  و  دهان  کار  بهداشت 
داشته  وجود  دندان پزشک  عمومی  پزشک  و 
قیمت  با  پزشکی  خدمات  بتواند  مردم  تا  باشند 
برای  ظرفیت  افزایش  و  کنند  دریافت  مناسبی 
امری  دندان پزشک  به  عادلانه  دسترسی  تحقق 

ضروری است.
خدمات  بیمه های  موضوع  درباره  مرحبا 

دندان پزشکی گفت: اکثر خدمات دندان پزشکی 
باید  درحالیکه  ندارند.  قرار  بیمه  پوشش  زیر 
خدمات دندان پزشکی هم جزو بیمه های متداول 
کشور باشد و هر کس که به درمان نیاز پیدا کند، 
بتواند از پوشش بیمه ای برخوردار شود و از پس 
آستارا  مردم  نماینده  بربیاید.  گران  هزینه های 
پزشکان  داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  در 
مواد  زیرا  نیستد  مقصر  بالا  هزینه های  قبال  در 
باید  و  دارند  بالایی  قیمت  تجهیزات  و  ترمیمی 
این  هزینه  شود.  استفاده  آنها  از  درمان  برای 
مواد و تجهیزات بر عهده بیماران است، اما اگر 
پوشش بیمه ای و پروتکل های آن مناسب باشد 
راحت تر  مردم  بدهد،  پوشش  را  هزینه ها  این  و 

می توانند از این خدمات استفاده کنند.

اشاره  با  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  سخنگوی 
توجه  با  دندان پزشکی  خدمات  به  شدید  نیاز  به 
و  میانسالی  با  ایرانی  جامعه  شدن  روبه رو  به 
پذیرش  ظرفیت  که  شرایطی  در  سالمندی، 
قرار  گفت:  است،  کرده  پیدا  کاهش  پزشکی 
بیشتر  استفاده  در  میانسالی  شرایط  در  گرفتن 
از خدمات پزشکی موثرتر است به خصوص در 
همه   در  خدمات  سال،   ۵۰ و   ۴۰ بالای  سنین 
حوزه های بهداشتی درمان از جمله دندان پزشکی 
دهان  بهداشت  حوزه   در  اما  می شود  ضروری تر 
نیازهای  پاسخگوی  فعلی  ظرفیت  دندان  و 
احتمال کاهش  درباره  نیست.مرحبا  فعلی کشور 
دلیل  به  دندانپزشکی  رشته  در  پذیرش  ظرفیت 
تصور  پزشکان  بعضی  گفت:  منافع،  تعارض 
فعالیت  بازار  شود  زیاد  متخصص  اگر  کنند  می 
شان کساد می شود و مراجعه کنندگان آنها کم 
می شود، درحالیکه اصلا دلیل قابل قبولی نیست.

رشته  پذیرش  ظرفیت  افزایش  درباره  وی 
عالی  شورای  مصوبه  اساس  بر  دندان پزشکی  
انقلاب فرهنگی و عدم اجرای این مصوبه توسط 
وزارت بهداشت گفت: اگر شورای عالی انقلاب 
دندان پزشکی   پذیرش  افزایش ظرفیت  فرهنگی 
ابزارهای  از  باید  خودش  باشد،  کرده  مصوب  را 
نظارتی خود استفاده کند و قانون را اجرا نماید، 
اما اگر قرار باشد شورا مصوبه ای را تصویب بکند 
و دستگاه ها این قوانین را اجرا نکنند، هرج و مرج 
مانند  دیگر  های  دستگاه  البته  شود.  می  ایجاد 
دولت و مجلس می توانند در این مورد وارد شوند 

تا به شرایط مطلوب دست پیدا کنیم.


